
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

az Oktatási, Kulturális, Közbiztonsági és Sport Bizottság 
2011. március 8-án 09.30 órai kezdettel megtartott nyílt üléséről

Készült:  Monorierdő  Községi  Önkormányzat   Képviselő-testületének  Oktatási?  Kulturális, 
Közbiztonsági és Sport Bizottság  2011. március 8-án 9:30 órai  kezdettel  a  Polgármesteri  Hivatal 
dísztermében  megtartott nyílt üléséről.

Jelen vannak:   Borbás Elvira elnök, Dzsupin Imréné tag, Baloghné Dobó Hajnalka tag, Orosz 
János tag,  Dr. Pácziné Félix Anna tag.

Meghívott: Sasvári Istvánné iskola igazgatója

Borbás  Elvira  elnök: Köszönti  a  megjelenteket,  a  bizottsági  ülést  9.30  órakor  megnyitja. 
Megállapítja, hogy 5 bizottsági tag megjelent, a bizottság határozatképes. 

A  jegyzőkönyvvezetésére  Czékus  Józsefnét,  a  jegyzőkönyv  hitelesítésére  Dzsupin  Imréné 
bizottsági tagot kéri fel. 

Az Oktatási, Kulturális, Közbiztonsági és Sport Bizottság a jegyzőkönyvvezető és a hitelesítő 
személyére tett javaslatot 5 igen szavazattal elfogadta.
 
A napirendi pontokat még egy ponttal szeretné kiegészíteni, ami a 3. napirendi pont lenne: Számítás 
technika és angol tantárgyak bevezetése első osztálytól a Fekete István Általános Iskolában. 
A bizottság elnöke javasolta elfogadásra az alábbi napirendi pontokat:

1. Egészségnap megbeszélése
2. Előterjesztés  a  Fekete  István  Általános  Iskola  tantárgyfelosztásának 

véleményezésére 
3. Számítástechnika  és  angol  tantárgyak  bevezetése  első  osztálytól  a  Fekete  István 

Általános Iskolában 
4. Egyebek.

Az  Oktatási,  Kulturális,  Közbiztonsági  és  Sport  Bizottság  a  napirendi  pontokra,  azok 
sorrendjére tett javaslatot 5 igen szavazattal elfogadta.

1. napirendi pont:   Egészségnap megbeszélése  

Borbás Elvira bizottság elnöke: A rendezvényt 2011. május 1-jén tartják a majálissal egybekötve. 
Ezen a napon véradást is szerveznek, felvették a kapcsolatot a Vöröskereszttel, az egyeztetések még 
folynak. Dr. Páczi Antal háziorvos is szervezi az orvosakat, ez egy előzetes terv. Arra gondolt, hogy 
aerobikot is lehetne tartani, meghívni egy ismertebb személyt és akkor többen is kilátogatnának. A 
plakát  készítésére  meg fogja kérni  Füzesi  Péternét.  Kéri,  ha  valakinek van javaslata,  hogy mit 
vegyenek  még  fel  programként  az  egészségnapra  az  mondja  el.  Megállapítja,  hogy  nincs 
hozzászólás, a tájékoztatást tudomásul vették. 

2.  napirendi  pont:  Előterjesztés  a  Fekete  István  Általános  Iskola  tantárgyfelosztásának 
véleményezésére

Borbás Elvira bizottság elnöke: Monorierdő Község Önkormányzata heti 584 órában állapította 
meg a Fekete István Általános Iskola órakeretét. Az első félévben minden órát felhasznált az iskola, 



a második félévben a benyújtott tantárgyfelosztás szerint 11 órával kevesebbet használ fel. Felkéri 
Sasvári Istvánnét az iskola igazgatóját, hogy tájékoztassa a bizottságot.

Sasvári  Istvánné: Az  első  félévben  a  nyári  időszakban  kérték,  hogy  a  képviselő-testület 
amennyiben tud plusz órákat biztosítani, a gyerekeknek is plusz tevékenységet tudnak biztosítani az 
iskolában.  Mivel  tudják,  hogy az  önkormányzat  milyen anyagi  nehézségekkel  küzd,  ezért  a  11 
óráról  lemondtak,  tehát  a  második  félévben már  nem szerepel.  Ennyivel  tudnak hozzájárulni  a 
költségvetés könnyítéséhez.

Borbás Elvira bizottság elnöke: Megköszöni a tájékoztatást és elmondja, hogy ez a szakkörök 
rovására megy. Kérdezi, hogy van-e valakinek hozzászólása? Megállapítja, hogy nincs. 
Kéri, hogy aki a határozati javaslattal egyetért az kézfeltartással hagyja jóvá.

Az Oktatási,  Kulturális,  Közbiztonsági  és  Sport  Bizottság  5  igen  szavazattal  a  javaslatot 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási, Kulturális, Közbiztonsági és Sport Bizottsága

4/2011. (III.08.) OKKSB.
határozata

A Fekete István Általános Iskola 2010/2011. tanév II. félévének tantárgyfelosztásáról

Az  Oktatási,  Kulturális,  Közbiztonsági  és  Sport  Bizottság  javasolja  a  képviselő-
testületnek, hogy a Fekete István Általános Iskola 2010/2011-es tanév második félévi 
tantárgy felosztását hagyja jóvá.

Határidő: soros Kt. ülés
Felelős: Juhász Sándor polgármester, Borbás Elvira OKKSB elnöke

3. napirendi pont: Számítástechnika és angol tantárgyak bevezetése első osztálytól a Fekete 
István Általános Iskolában

Borbás  Elvira  bizottság elnöke: Kéri  Sasvári  Istvánnét,  hogy mondja  el,  hogyan  működne  a 
tantárgyak bevezetése.

Sasvári Istvánné iskola igazgató: 2011. március 7-én volt tantestületi ülés és a kollégákkal együtt 
úgy döntöttek, hogy bevezetnék első osztálytól a tantárgyakat,  ezzel el lehetne érni, hogy a szülők 
ne vigyék a gyerekeket más iskolákban. Gondolt még a tánc tantárgyra is, jelenleg alsó tagozatban 
három testnevelés óra van, amiből egy alkalommal táncot lehetne oktatni. Felmenő rendszerben 
vezetnék be, mivel be kell építeni a pedagógiai programba és a tantárgy felosztásba, valamint meg 
kell  hozzá csinálni a tanmenetet is,  hogy annak megfelelően tudjon működni.  Másik kérése,  az 
óvodával  közösen tartottak egy értekezletet,  ahol  felmerült,  hogy 6 éves korba kerüljenek be a 
gyerekek az iskolába. Ez azért lenne jó, mert az óvodai nevelés egyre jobban a játék felé megy el,  
az iskolában  nagyobb a lehetőség a fejlesztésre.

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke: Ehhez  az  óvodának  kell  szakértői  bizottsághoz  irányítani  a 
gyereket, hogy mehessen iskolába. 

Sasvári  Istvánné: Minden  évben  végeznek  iskolaérettségi  vizsgálatot,  de  szülői  kérésre 
maradhatnak még egy évet. 



Borbás Elvira bizottság elnöke: Fel kell venni a kapcsolatot az óvoda vezetőjével.

Dr. Pácziné Félix Anna: Az a tapasztalata, hogy azok a gyerekek, akik még egy évet maradtak az 
óvodában, sokkal könnyebben vették az akadályokat az iskolában. 

Sasvári Istvánné: Sokat számít, hogy a családban mennyit foglalkoznak a gyerekkel. Azt is látni 
kell, hogy most is 12 gyereknek újra kellett járni az elsőt, és nekik biztos jobb lett volna, ha az előző 
évet ott töltik az iskolában. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: Kéri  a  bizottság tagjait,  hogy a számítástechnikai  tantárggyal 
kapcsolatban mondják el a véleményüket. 

Sasvári Istvánné: Más iskolák már bevezették és ehhez nem is kér plusz órát, hanem a szabadon 
tervezhető  10% órakeretben tanítanák,  de  ehhez  kell  a  bizottság  hozzájárulása  is,  hogy tovább 
tudjanak lépni. 

Dzsupin Imréné: Jó kezdeményezésnek tartja, amit támogatni kell,  hiszen több szülő is jelezte, 
hogy örülne, ha az iskolában lenne például angol oktatás  már első osztálytól.

Borbás Elvira bizottság elnöke: Kérdezi, hogy a bizottság tagjai támogatják-e a számítástechnika 
és az angol oktatás bevezetését? Mindenki helyesel.
Kéri, hogy aki a határozati javaslattal egyetért az kézfeltartással hagyja jóvá.

Az Oktatási,  Kulturális,  Közbiztonsági  és  Sport  Bizottság  5  igen  szavazattal  a  javaslatot 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási, Kulturális, Közbiztonsági és Sport Bizottsága

5/2011. (III.08.) OKKSB.
határozata

számítástechnika és angol tantárgyak bevezetéséről 1.osztálytól a Fekete István 
Általános Iskolában

Az  Oktatási,  Kulturális,  Közbiztonsági  és  Sport  Bizottság  javasolja  a  Képviselő-
testületnek, hogy a szabadon választható órák terhére engedélyezze a számítástechnika 
és angol órák bevezetését 1. osztálytól a Fekete István Általános Iskolában a 2011/2012. 
tanévtől felmenő rendszerben.
A pedagógiai  programba és  a  helyi  tantervbe  való  bevezetés  és  a  fenntartóhoz való 
benyújtás határideje 2011. június 05.

Határidő: soros Kt. ülés 
Felelős: Juhász Sándor polgármester, Borbás Elvira OKKSB elnöke, Sasvári Istvánné 
igazgató 

4. napirendi pont: Egyebek 

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke: Kéri  az  iskola  igazgatóját,  hogy  az  iskolaotthonos  nevelés 
tapasztalatairól számoljon be.

Sasvári Istvánné: Ebben az évben sikerült bevezetni az iskolaotthonos oktatási formát. Minden nap 



van délelőtt és délután tanítás, két pedagógus szükséges az ellátáshoz, a kötelező óraszámuk mind a 
kettőjüknek 22, amit törvény szabályoz. A tanulók elkészítik az iskolában a leckéjüket, nem kell 
otthon négy óra után leckét írniuk. A felszerelésüket bent hagyhatják, nincs olyan gond ezekkel a 
gyerekekkel, hogy nincs felszerelésük. Jó dolognak tartja, a környező településeken több helyen 
bevezették.

Dr. Pácziné Félix Anna: Tapasztalatai szerint is jó az iskolaotthonos oktatási forma a gyerekeknek.

Dzsupin Imréné: Kérdése, hogy tapasztalnak-e különbséget az első és a második osztály között?

Sasvári Istvánné: Igen, kevesebb gyermek marad vissza, csak pozitívan tud nyilatkozni. 

Borbás Elvira: Kérdése, hogy a mások második osztályban is be szeretnék-e vezetni?

Sasvári  Istvánné: Nem,  ott  már  nem  érdemes,  de  kéri,  engedélyezzék  4.  osztályig  felmenő 
rendszerben.

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke: A  következő  bizottsági  ülésen  napirendre  fogják  tűzni  és 
megtárgyalják. Kérdezi, hogy van-e még valakinek az egyebekben hozzászólása, javaslata? 

Több tárgy nem lévén Borbás Elvira megköszöni a bizottság munkáját és az ülést 10 órakor bezárja.

K.m.f.

Borbás Elvira Dzsupin Imréné
bizottság elnöke jegyzőkönyv hitelesítő


